

2026. évi adóváltozások

Minimálbér, garantált bérminimum 2026. január 1-től

Minimálbér: bruttó 322.800Ft, mely nettó összege kedvezmények nélkül 214.662Ft

- havibér esetén 322 800 forint,
- órabér esetén 1 855 forint

Garantált bérminimum: 373.200Ft, melynek nettó összege kedvezmények nélkül 248.178Ft.

- havibér esetén 373 200 forint,
- órabér esetén 2 145 forint.

A minimálbér és garantált bérminimum járulékai 2026.január 1-től (napi 8 órás munkaviszony)

Bruttó munkabér	322 800 Ft	373 200 Ft
Személyi jöv adó (15%)	48 420 Ft	55 980 Ft
TB járulék (18,5%)	59 718 Ft	69 042 Ft
Nettó munkabér	214 662 Ft	248 178 Ft
Szociális hozzájárulási adó (13%)	41 964 Ft	48 516 Ft
Összes kifizetés munkáltató által fiz szoc hó adóval	364 764 Ft	421 716 Ft

TB változások

Új fogalom: Tartós megbízási jogviszony Tbj .4§.23.

2026-től a foglalkoztató választhatja ezt a formát. Ebben az esetben előre kell bejelenteni, folyamatos jogviszonyt keletkeztet. A járulékalap legalább a minimálbér 30%-a.

Amennyiben a magánszemély **tartós megbízási jogviszony** keretében lesz foglalkoztatva 2026. január 1-jét követően, úgy biztosítottnak minősül és havonta a járulékfizetési alsó határ után TB járulékfizetési kötelezettség keletkezik abban az esetben is, ha a magánszemély részére az adott hónapban nem történik kifizetés. A magánszemély részére történő kifizetés hiányában a járulékfizetési alsó határ utáni TB járulékfizetési kötelezettség a kifizetőt terheli.

Szociális hozzájárulási adó

Személyi jellegű kifizetés minimumértéke

2026. január 1-től a minimálbér 112,5 százaléka helyett a minimálbér 100 százaléka lesz a személyi jellegű kifizetés minimumértéke.

Továbbra sem kell a minimumértéket alkalmazni, ha a tagnak nem keletkezik a Tbj. 39. §-a szerinti járulékalap utáni járulékfizetési kötelezettsége.

Emiatt a szociális hozzájárulási adó számításánál 2026-tól **megszűnik a 112,5%-os szorzó.**

(A változás az egyéni és társas vállalkozókat érinti.)

Július 1-től változtak az egyszerűsített foglalkoztatás szabályai

Munkavállalónként évente max. 120 nap munka végezhető az idegymunkában és az alkalmi munkában együtt.

A foglalkoztató a NAV-Mobilban tudja nyomon követni a bejelentett egyszerűsített foglalkoztatás napjainak számát. Az adóhivatal legújabb fejlesztése segít a munkáltatóknak és a munkavállalóknak egyaránt. A NAV mobil-alkalmazásában ugyanis néhány kattintással ellenőrizhető, hogy az **éves keretként meghatározott 120 napból hány nap telt el.**

Megváltozott munkaképességű munkavállalók foglalkoztatása

2026-tól a minimálbérrel nő a rehabilitációs hozzájárulás összege is, amely 2.905.200Ft/fő lesz.

Személyi jövedelemadó

Két gyermeket nevelő anyák kedvezménye

2026-tól a két gyermeket nevelő anyák kedvezménye is bevezetésre került. Két gyermeket nevelő anyának minősül az, aki vér szerinti vagy örökbefogadó szülőként az általa nevelt, vagy korábban nevelt két gyermekre tekintettel a családok támogatásáról szóló törvény szerinti családi pótlékra jogosult, vagy családi pótlékra már nem jogosult, de jogosultsága korábban legalább 12 éven keresztül fennállt. Azt a gyermeket is figyelembe lehet venni tehát, aki után a családi pótlékra való jogosultság a gyermek elhunytja miatt szűnt meg a 12 éves jogosultsági időszakon belül.

Az új adóalapkedvezményt felső korlát nélkül a **2025. december 31. utáni időszakra elszámolt**, azokra a jövedelmekre és jogosultságra kell alkalmazni, mint a három gyermeket nevelő anyák, vagy a négy- vagy több gyermeket nevelő anyák kedvezménye esetén. Az adóalapkedvezménynek a bevezetése lépcsőzetesen történik.

- 2026-tól alkalmazhatja az az anya, aki 2026. január 1-jén a 40. életévét még nem töltötte be;
- 2027-től alkalmazhatja az az anya, aki 2027. január 1-jén a 50. életévét még nem töltötte be;
- 2028-tól alkalmazhatja az az anya, aki 2028. január 1-jén a 60. életévét még nem töltötte be
- 2029-től pedig már a 60. életévét betöltött anya is alkalmazhatja.

30 év alatti anyák kedvezménye /2025. évi XIII. törvény/

2026-tól a 30 év alatti anyák teljes jövedelemadó mentességet élveznek.

Az adóalapkedvezmény minden olyan 30 év alatti anyára vonatkozik, aki vér szerinti, örökbe fogadott gyermeket vagy magzatot vállal és a családi kedvezményre jogosulttá válik még a 30 életévének betöltése előtt.

Jelentős változás, hogy az adóalapkedvezményt a már meglévő gyermekre tekintettel is lehet érvényesíteni, nem csak a jövőbeni gyermekvállalás esetén. Ugyanis 2025-ben még csak arra a magzatára, vér szerinti vagy örökbe fogadott gyermekére tekintettel lehet a 30 év alatti anyák kedvezményét elszámolni, akinél a családi kedvezményre való jogosultsága 2022. december 31-ét követően nyílt meg. Ami nem változott, hogy az adóalapkedvezményre való jogosultság megszűnik abban az évben, amikor az anya betölti a 30. életévét, a kedvezményt pedig továbbra is adóelőleg nyilatkozattal lehet év közben érvényesíteni.

Családi kedvezmény

A családi kedvezmény összege 2026 január 1-től:

- egy eltartott esetén **havonta 133.340,- Ft**;
- kettő eltartott esetén havonta és **kedvezményezett eltartottanként 266.660,- Ft**;
- három és minden további eltartott esetén havonta és kedvezményezett eltartottanként 440.000,- Ft.
- Továbbra is él a kiegészítő kedvezmény a családok támogatásáról szóló törvény szerint tartósan beteg, illetve súlyosan fogyatékos személy után. Náluk jogosultsági hónaponként és kedvezményezett eltartottanként 133.340 Ft forint összegben vehető figyelembe a családi kedvezmény.

Adóalapkedvezmények sorrendje

2026-tól az adóalapkedvezmények érvényesítési sorrendje:

1. a 30 év alatti anyák kedvezménye,
2. a négy vagy több gyermeket nevelő anyák kedvezménye, a három gyermeket nevelő anyák kedvezménye vagy a két gyermeket nevelő anyák kedvezménye,
3. a CSED, a GYED és az örökbefogadói díj kedvezménye,
4. a 25 év alatti fiatalok kedvezménye,
5. személyi kedvezmény,

6. az első házások kedvezménye,
7. családi kedvezmény.

Adóalap-kedvezmények

A 2025. évi. LXXXIII. tv. szerint a három gyermeket nevelő anyák kedvezményének érvényesítése érdekében az anya által a munkáltatónak, kifizetőnek 2025. évben megtett adóelőleg-nyilatkozatot a munkáltató, kifizető mindaddig folytatólagos adóelőleg nyilatkozatnak köteles tekinteni, amíg az anya nem tesz új adóelőleg nyilatkozatot.

Az adókedvezményre újonnan jogosulttá válók az adóelőleg-nyilatkozatukat a családi adókedvezményről szóló nyilatkozatban is megtehetik.

A 30 év alatti anyák kedvezményére való jogosultság szabályainál immár nem feltétel az, hogy a családi kedvezményre való jogosultságnak az anya 30. életéve betöltése előtt kell megnyílnia. A módosítás értelmében a 30. életév betöltését követően is megnyílni lehet a családi kedvezményre való jogosultság, azonban a kedvezmény utoljára abban az évben vehető igénybe, amelyben az anya betölti a 30. életévét.

Nyugdíjas többgyermekes édesanya szja bevallása

A két gyermeket nevelő anyák kedvezményét, a három gyermeket nevelő anyák kedvezményét vagy a négy vagy több gyermeket nevelő anyák kedvezményét érvényesítő egyébként a **Tbj. szerint saját jogú nyugdíjasnak** minősülő magánszemély csak akkor kell bevallást benyújtania, amennyiben a kedvezményre jogosító jogcímen megszerzett jövedelme nem kifizetőtől származik vagy abból a kifizető egyébként nem lenne köteles adóelőleget levonni és az e jövedelme alapjául szolgáló tárgyévi **bevételeinek összege meghaladja az éves átlagkereset négyszeresét.**

Amennyiben tehát egy Tbj. szerinti nyugdíjas, több gyermekes édesanyának kizárólag kifizetőtől származik több gyermekes anyákra vonatkozó kedvezmény alapjául szolgáló jövedelme, mely 2026-ban nem haladja meg, a majd 2025. július hónapra vonatkozóan közzétett nemzetgazdasági szintű bruttó átlagkereset évesített összegének a négyszeresét, akkor nem lesz szja bevallási kötelezettsége.

Nyugdíjas anyák utáni szocho

A Tbj szerinti nyugdíjas adóalapkedvezmény alapjául szolgáló jövedelméből nem vonunk társadalombiztosítási járulékot és a jövedelme után nem fizetünk szociális hozzájárulási adót.

2026-tól kezdődően azonban a kifizetőnek 13 %-os szocho kötelezettsége keletkezik, amennyiben a Tbj. szerinti saját jogú nyugdíjas személynek ugyanazon kifizetőtől a több gyermekes anyák kedvezményének alapjául szolgáló jövedelem juttatás meghaladja az éves átlagkereset négyszeresét. Ebben az esetben a 13 %-os szochot az éves átlagkereset négyszerese feletti jövedelem után kell a kifizetőnek megfizetni.

Fontos az is, hogy amennyiben a több gyermekes Tbj szerinti nyugdíjas anya kapcsolt vállalkozásoknál dolgozik, úgy a Tao tv. szerinti kapcsolt vállalkozásokat egy kifizetőnek kell tekinteni!

Az adót a kifizető a tárgyévet követő év január havi kötelezettségként vallja be és fizeti meg.

Amennyiben kapcsolt vállalkozások minősülnek egyazon kifizetőnek, úgy az adókötelezettséget a választásuk szerinti kifizető – kapcsolt vállalkozás – teljesíti. A kötelezettség teljesítéséért az egyazon kifizetőnek minősülő kifizetők, azaz a kapcsolt vállalkozások egyetemlegesen felelnek.

Különbözeti bírság

2026-tól megszűnik az Szja tv-ben a 39 %-os különbözeti bírság, melynek helyébe a 12 %-os különbözeti bírság lép be.

Amennyiben a magánszemély tételes igazolással elszámolható költség levonását kérte az adóelőleg megállapítása során és a nyilatkozat alapján levont költség meghaladja az adóbevallásban elszámolt igazolt költséget, akkor a költségkülönbözet 12 %-át (korábban 39 %-át) kell különbözeti bírsággá az éves Szja bevallásban külön kötelezettségként bevallani és megfizetni.

Kerékpár

A Tao tv-nél már említett kerékpár magáncélú használatba adásának Szja tv. szerinti adómentes juttatása csupán annyiban változik, hogy nagyobb teljesítményű, azaz 300 W helyett 2026-tól 750 W teljesítményű elektromos motorral segített kerékpár magáncélú használatba adása is adómentes juttatásnak minősül.

Kripto ügyletek

A 2025. évi LXXXIII. tv. értelmében **kripto ügyletek vonatkozásában megszűnik az adókiegyenlítésre irányadó kétéves korlát**: a magánszemély az adóévben, illetve az azt megelőző években a kriptoeszközzel végrehajtott ügyletei tekintetében elért veszteségének az „adótartalmát” (megfizetett adóként) **időbeli korlát nélkül érvényesítheti az éves adóbevallásában.**

Az adókiegyenlítés nyilvántartás vezetése szükséges, hogy megállapítható legyen a a kriptoeszközzel végrehajtott ügyletből származó bármely évi veszteség összesített, **adókiegyenlítésként még nem érvényesített összege.** Ezt az összeget a magánszemély **tárgyévi adóbevallásában tájékoztató adatként fel kell tüntetni.**

Az új szabály már a 2025. adóévről szóló bevallásban is alkalmazható.

Juttatásokra vonatkozó új szabályok

Kibővül a juttatások köre az Otthontámogatás címén adható támogatással. A juttatás kapcsán felmerülő közterheket a **béren kívüli juttatásokra vonatkozó szabályok szerint kell teljesíteni.** A támogatás részletszabályait kormányrendelet határozza meg.

Átmeneti rendelkezés alapján a SZÉP Kártyára utalt munkáltatói támogatás 2025. december 1. és 2026. április 30. között élelmiszer vásárlására is felhasználható lesz külön kormányrendeletben foglalt feltételek mellett.

Átalányadózó egyéni vállalkozó

A minimálbér emelésével az **átalányadóban az adómentes jövedelemhatár :**

1.936.800.-Ft

Az adómentesen megszerezhető bevételi határ:

45% költséghányadnál 3.521.455Ft

80% költséghányadnál: 9.684.000Ft

90% költséghányadnál: 19.368.000Ft

Átalányadózó egyéni vállalkozások költséghánya

A 2025. évi LXXXIV. törvény alapján a 40 százalék költséghányadot alkalmazó átalányadózó egyéni vállalkozók költséghánya két lépcsőben emelkedik:

- **2026. január 1-jétől 40 százalékról 45 százalékra,**
- 2027. január 1-jétől 45 százalékról 50 százalékra.

A szociális hozzájárulási adó számításánál 2026-tól **megszűnik a 112,5%-os szorzó.**

Az egyéni vállalkozókat érinti az az adminisztrációt csökkentő intézkedés is, miszerint 2026-tól a **vállalkozói jövedelem szerinti adózást alkalmazó egyéni vállalkozó** – az átalányadózást választó egyéni vállalkozókhoz hasonlóan – a társadalombiztosítási járulékot és a szociális hozzájárulási adót is **negyedévente állapíthatja meg**, vallhatja be és fizetheti meg az eddigi havi gyakoriság helyett.

Társasági adó

Új jogcímmel bővül a fejlesztési adókedvezmény

2026-tól az ún. tiszta technológiák gyártási kapacitásának biztosítását szolgáló beruházás üzembe helyezése és üzemeltetése esetén is igénybe vehető lesz a kedvezmény. Az ilyen jellegű beruházás csak akkor lesz támogatható, ha a beruházás támogatás nélkül az EGT-n kívül valósulna meg. Átmeneti szabályok biztosítják, hogy amennyiben az adózó úgy dönt, a fejlesztési adókedvezményre már benyújtott bejelentés esetén át lehet térni a tiszta technológiák gyártási kapacitásának biztosítását szolgáló beruházási jogcímre.

Környezetvédelmi célú adókedvezmények

Új adókedvezményt is bevezetésre kerül, a környezeti károk felszámolására és más meghatározott környezetvédelmi célra irányuló beruházás adókedvezménye. Az adókedvezmény környezeti károk felszámolására és meghatározott további környezetvédelmi célra irányuló, jelenértéken legalább 100 millió forint értékű beruházás, felújítás esetén, hat adóévben vehető igénybe. Az adózó által igénybe vehető adókedvezmény mértéke a beruházás típusától és az elszámolható költségek összegétől függ, de nem haladhatja meg a 30 millió eurónak megfelelő forintösszeget.

Adóelőleg-gyakoriság értékhatára

A 2025. évi LXXXIV. tv. értelmében a társasági adóelőleg-gyakorisághoz tartozó értékhatár 5 millió forintról 20 millió forintra emelkedik. A növekedés az összes adózóra vonatkozik, a mezőgazdasági, erdőgazdasági és halászati ágazatú adózókra is.

Kisvállalati adó

Elektronikus pénzeszközök a pénztárban

A 2025. évi LXXXIII. tv. értelmében a pénztár tárgyévi mérlegben kimutatott értékébe nem számít bele az elektronikus pénzeszközök értéke.

Kisvállalati adó emelkedő értékhatárok

- Belépési árbevétel határ 3 millió Ft-ról 6 millió Ft-ra nő, az állomány létszám korlát belépéskor 50 főről 100 főre emelkedik.

- Kilépési határ 6 millió Ft bevételről 12 millió Ft-ra nő, állományi létszám 100 főről 200 főre emelkedik.
-

Személyi jellegű kifizetés minimumértéke

A 2025. évi LXXXIV. tv. alapján a szociális hozzájárulási adó változásával összhangban a minimálbér 112,5 százaléka helyett a minimálbér 100 százaléka lesz a személyi jellegű kifizetés minimumértéke.

Továbbra sem kell a minimumértéket alkalmazni, ha a tagnak nem keletkezik a Tbj. 39. §-a szerinti járulékalap utáni járulékfizetési kötelezettsége.

ÁFA változások

ÁFA alanyi mentesség értékhatára

Új értékhatárok:

2026: 20 millió Ft

2027: 22 millió Ft

2028: 24 millió Ft

Akik korábban kiestek az alanyi mentes körből, ők előbb visszajöhetnek a rendszerbe, mint ahogy az általános szabályok engednék (195/K. § (6) bekezdésében rögzített időtartam még nem telt el).

Áfakulcs változás

Új rendelkezés, hogy 2026. január 1-jétől 5%-ra csökken a házasított szarvasmarha élelmezési célra alkalmas húsa, vágási mellékterméke és belsőségének értékesítése után fizetendő áfa kulcsa.

Reklámadó fizetési kötelezettség 2026. június 1-től

2026. július 1-jétől újra életbe lép a 7,5%-os reklámadó.

Kiskereskedelmi adó:

2026-tól az 1 milliárd Ft alatti adóalap mentesül az adó alól.

Regisztrációs adó

A 2025. évi LXXXIII. tv. az adóalany fogalmának pontosításával egyértelművé teszi, hogy az adó alanya a gépjármű tulajdonosa abban az esetben, ha a tulajdonos és az üzembentartó személye elválik egymástól.